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Interpel·lació a la consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica, senyora Rosa Pérez Garijo, 
sobre la política general del Consell davant la investigació 
penal de qualsevol persona que ostente la condició de membre 
del Consell, que formula el diputat Fernando Pastor Llorens (GP 
Popular) (RE número 56.744, BOCV número 260)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Passem a la interpel·lació a la consellera de Participació, 
Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica sobre la 
política general del Consell davant la investigació penal de 
qualsevol persona que ostente la condició de membre del 
Consell, que formula el diputat Fernando Pastor, en repre-
sentació del Grup Parlamentari Popular .

Té la paraula el senyor Pastor com a diputat interpel·lant .

Quan vullga, senyoria .

El senyor Pastor Llorens:

Muchas gracias, presidenta .

Muy buenas tardes a todos .

Y, señora consellera, le presentamos una interpelación en 
la que textualmente le preguntamos por cuál es la política 
general del gobierno valenciano, del Consell, ante la investi-
gación penal de cualquier persona que ostente la condición 
de miembro del Consell .

Es usted la consellera de transparencia y buen gobierno y, 
precisamente, por eso le preguntamos a usted, le interpe-
lamos a usted para conocer cuál es la política general de su 
gobierno ante la imputación, ante la investigación penal de 
cualquier persona que ostente la condición de miembro del 
Consell. Y son, señora consellera, varias las razones, los moti-
vos que nos llevan a interpelarla en este sentido.

En primer lugar, porque en estos momentos el gobierno 
valenciano mantiene al frente de sus responsabilidades a 
más de una docena de altos cargos que tienen precisamente 
la condición de imputados o investigados penalmente. Así, 
sin más, a más de doce . Entre ellas, por cierto, cuatro altos 
cargos de la conselleria de igualdad, imputados e investiga-
dos por los mismos supuestos delitos que la vicepresidenta 
Oltra.

No entendemos por qué se va una y se quedan cuatro . 
(Aplaudiments) No sabemos a qué atiende. No sabemos cuál 
es la coherencia. No sabemos cuál es la política del gobierno 
valenciano en materias de imputación . Claro, porque cinco 
personas –repito– de la conselleria de igualdad, imputadas e 
investigadas por los mismos supuestos delitos, desprotec-
ción de una menor tutelada y ocultación del delito, una se 
marcha y cuatro se quedan . Deberá explicarlo usted, porque 
nosotros no lo sabemos y por eso le hemos interpelado .

En segundo lugar, presentamos esta interpelación porque el 
ejemplo que han dado ustedes, el gobierno valenciano, en el 
caso de la imputación de la que hasta hace unos días ha sido 
vicepresidenta del gobierno valenciano y consellera de igual-
dad ha sido cualquier cosa, señora consellera, menos ejemplo 
de transparencia y buen gobierno . Ha sido ejemplo de cual-
quier cosa, menos de transparencia y buen gobierno .

Creo que merece la pena recordar que ustedes, el gobierno 
en su conjunto, empezó cargando contra la propia víctima. A 
continuación, lo hicieron contra los partidos que denunciá-
bamos lo que estaba ocurriendo. A continuación, fueron los 
periodistas, que escribían titulares y escribían columnas que 
no les gustaban las siguientes víctimas por parte de ustedes. 
Y acabaron finalmente cargando también contra los fiscales. 
Mientras tanto, siempre el presidente Puig, guardando silen-
cio. Y por eso se le interpela, y aunque no solo por eso se le 
interpela hoy a usted aquí .

En tercer lugar, porque ahora ha sido Oltra, pero puede ser 
otra u otros los miembros de la bancada azul que acaben en 
esa condición de imputado o investigado penalmente. Porque, 
mire, al otro día, el director general de la Agencia Valenciana 
Antifraude aquí, en sede parlamentaria, decía que él, el que se 
supone investiga el fraude y la corrupción en la Comunidad 
Valenciana, estaba investigando a miembros de ese banco 
azul por la compra de material sanitario durante la pande-
mia porque entendía, y habló con estas palabras que anoté, 
que se había producido por parte de alguno de los miembros 
del Consell carácter lesivo, daño a las arcas públicas de todos 
los valencianos, y dijo textualmente también que algunos de 
esos contratos tenían sobrecostes evidentes de más del 30 % 
y que por eso había una comisión de investigación abierta, no 
nos dijo qué miembro del gobierno era el responsable de esas 
compras, pero sí nos dijo que había una comisión de investiga-
ción abierta. Y le repito, lo dijo antifraude, no lo dijo el Partido 
Popular . No sé si alguna consellera que estuvo por ahí metida, 
cuando entonces no lo era, acaba con condición de diputada, y 
por eso es bueno esta interpelación, saber exactamente cuál va 
a ser la política del Consell en estos temas.

Y, en cuarto lugar, es también importante presentar esta 
interpelación, y argumenta o razona el motivo de esta inter-
pelación, y es el propio presidente Puig . No podemos perder 
de vista, señora consellera, al presidente Puig y los distin-
tos frentes judiciales que tiene abiertos a su alrededor, 
muy cerquita de él, y que son susceptibles, ¿por qué no?, 
de llevarle a la condición de investigado, a la imputación, y 
no me refiero al que tienen la mayoría de ustedes en este 
momento, que es el del sablazo, el del hurto, el de como se 
le quiera llamar, el fraude, que el hermano del presidente 
Puig, según antifraude, no según el Partido Popular, le ha 
metido a las arcas públicas valencianas. No me refiero a eso, 
él parece que no quiere saber nada aunque sea hermano 
del asaltante y presidente de la administración asaltada . 
No me refiero solamente a eso, me refiero a los papeles de 
Pepe Cataluña, y lo digo así de claro. Y hablo de una posible 
imputación porque, al final, el presidente Puig es también el 
secretario general del Partido Socialista del País Valenciano, 
del PSPV (aplaudiments), de esos papeles que todos los días 
están saliendo en los medios de comunicación y que apun-
tan, si yo no soy tonto, a una clara y evidente financiación en 
b del partido, del cual el presidente Puig es secretario gene-
ral, es decir, la máxima responsabilidad política, la máxima 
autoridad política de ese partido.
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Y, por eso, esta interpretación es interesante, es coherente, 
razonable y es sensata presentarla para saber qué piensa 
la primera autoridad del gobierno en materia de transpa-
rencia y buen gobierno al respecto de la misma . Es, creo, 
conveniente, oportuno y razonable que usted dé explicacio-
nes claras, concretas y contundentes, porque esos papeles 
ya han tenido su primera víctima, que ha sido el síndico del 
Partido Socialista, del grupo parlamentario del PSPV-PSOE 
aquí, que parece ser que el presidente Puig prefiere tenerlo 
en otra parte defendiendo al cabecilla de la trama para tener 
ese puente, que cobra fuerza la teoría, sobre el presidente 
Puig y los papeles que otros se encargan de defender a los 
cabecillas .

No sé, en fin, señora consellera, yo le veo varias papeletas al 
presidente Puig y por eso es, como le he dicho, conveniente 
esta interpelación para conocer cuál es la política general del 
gobierno valenciano ante la posible imputación, la posible 
investigación penal de cualquier persona que ostente condi-
ción de miembro del Consell, incluida el presidente Puig .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Té la paraula l’honorable consellera de Participació, 
Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica per a 
intervindre en aquesta interpel·lació .

Quan vullga, senyoria .

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

Moltes gràcies, vicepresidenta .

La política general del Consell, davant la investigació penal 
d’un membre del Consell o de qualsevol diputat, siga 
membre de la mesa o no siga membre de la mesa, doncs, 
evidentment és respectar el principi de legalitat, la presump-
ció d’innocència i el dret de defensa .

Mire, vostés presentaren esta interpel·lació pensant que el 
marc anava a ser molt diferent al que és en estos moments . 
I si hagueren tingut un poquet de vergonya, que no la tenen, 
l’hagueren retirat, però com tenen una cara (aplaudiments) 
de ciment, doncs, ací estem .

Me parla vosté d’una dotzena d’alts càrrecs imputats . No 
sé, després em passa el llistat perquè jo crec que vosté està 
molt enganyat i no pot pujar ací i parlar, bé, igual té uno, que 
doce, que cuarenta .

I, després, bé, que no ha sigut exemple de transparència este 
govern, i, concretament, l’exvicepresidenta? Que han vingut 
ací a donar explicacions quan vostés tenien un president 
que estava imputat, que era el senyor Camps, que anava 
amagant-se, que se feien camisetes de «se busca» perquè no 
apareixia . (Veus) Bueno, ¡ya está bien!

La senyora vicepresidenta primera:

Pregue silenci .

Senyories…

Un moment, senyora consellera .

Senyora consellera, un moment,

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

A vosté no li han ensenyat educació en sa casa? En l’escola 
pública no, veritat? (Veus)

La senyora vicepresidenta primera:

Un moment, senyora consellera .

Senyora consellera .

Senyor Castelló, senyor Castelló, li pregue silenci i que no 
interpel·le a la senyora consellera perquè no és vosté qui 
està fent la interpel·lació, és un company seu d’escó que 
després tindrà el seu torn per a poder intervindre. Així que 
pregue silenci .

Continue.

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

Doncs, sí, senyors, calia posar «wanted» per a buscar al 
senyor Camps perquè donara explicacions . I vull recordar 
que el señor Camps va dimitir quan resulta que ja l’anaven a 
seure en la banqueta i el senyor «eme Rajoy» el va fer dimi-
tir; res a vore el que ha passat amb açò. Per favor, no me 
mezclen churras con merinas .

Altres membres del Consell és que han sigut absolts . Quan 
parla vosté de membres del Consell, com ha sigut el direc-
tor general de normalització lingüística o el secretari auto-
nòmic de l’Àgora . Res a vore amb el que han hagut de passar 
els alts càrrecs del govern del Botànic al que feren el seus 
alts càrrecs .

I venen vostés ací a parlar… És que, de deveres, jo, n’hi ha 
qüestions que dic, bé, és que si tingueren un poquet de 
vergonya estarien calladets, perquè vosté em parla, a més, 
dels fraus judicials del president Puig . Però, quins fraus judi-
cials? Perdone! Però si la comissió de competència va sanci-
onar a les empreses dels germans de Puig, cosa que per 
exemple no passava en empreses quan governava el Partit 
Popular, de familiars, i els diners de les subvenciones es van 
haver de tornar . I, per favor, que m’està parlant que ací es 
pot declarar responsable un partit per un cas que no hem 
d’oblidar que és un cap de corrupció del Partit Popular en 
l’Ajuntament de València . (Aplaudiments) Que és que, vostés, 
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és increïble! És que tenen la poca vergonya de parlar ací 
de si poden, possiblement, imputar a un càrrec de corrup-
ció, que és clarament de l’etapa del Partit Popular i quan era 
alcaldessa la senyora Rita Barberà . És que, vaja! És que si 
tingueren un poquet de vergonya, el que dic jo, calladets i 
mirant cap al terra .

I, després, parlen que ací, possiblement, hi hauria un partit 
que poguera estar imputat. El seu partit ha sigut condemnat 
tres vegades per corrupció. El seu partit!, no una persona a 
nivell individual, que han sigut moltíssimes condemnades. El 
seu partit, el Partit Popular, ha sigut condemnat per corrup-
ció tres vegades . Per tant, no donen lliçons de res .

Perquè, mire, n’hi ha comparacions que són odioses, 
però n’hi ha altres que directament són esperpèntiques. 
(Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Té la paraula el senyor Pastor per a exercir torn de rèplica .

Quan vullga, senyoria .

El senyor Pastor Llorens:

Gracias, de nuevo, presidenta .

Mire, señora consellera, llevan ustedes casi ocho años gober-
nando, casi ocho años gobernando, más ocho que siete, y 
ustedes continúan anclados en el pasado para justificarse, 
lo cual ya les digo, pues, ¡hombre!, que empieza a resultar, 
cuando han pasado ocho años, a parecer patético, a pare-
cer penoso y a parecer lamentable . Pero, bueno, eso es una 
cuestión que les afecta a ustedes y que cuando un gobierno, 
un partido, un tripartito, está prácticamente acabado, pues 
eso, le queda una excusa, le queda un recurso por penoso, 
patético y lamentable que sea, que es el de anclarse y poner 
el retrovisor y volverse ocho años atrás y eludir cualquier 
tipo de responsabilidad.

Yo creo que ese es un buen camino que deben ustedes 
seguir para que a nosotros nos sigan yendo las cosas muy 
bien, (aplaudiments) y, por lo tanto, le agradezco que haya 
dedicado toda su intervención no para aclarar absoluta-
mente nada, porque yo sé que nadie, ni siquiera los suyos, ni 
siquiera los suyos saben qué demonios piensan hacer uste-
des con las posibles imputaciones que puedan surgir, investi-
gaciones penales, y con las que hay en marcha, que son doce, 
y dice: «¿Doce?, ¿qué doce?» Pero, ¿usted es la de transpa-
rencia o de qué es? ¿Usted de qué es consellera? ¿De trans-
parencia? ¿Se los digo? Pues, se los digo, mire, se los digo . 
Cuatro directores generales de Igualdad: Isabel Serra, Carmen 
Fenollosa, Rosa Molero, Gemma Plaza . ¿Las conoce? Nada, 
usted es la de transparencia . ¿A saber qué hace usted? ¿A 
saber dónde está usted? Rubén Trenzano, Manuel Aldeguer, 
Vicente Nebot, director general de urbanismo, falsificación 
de documento público, (veus) ¡sí!, por contrato fraudulento, sí; 
Mónica Almiñana, prevaricación administrativa en la licitación 

de contratos . ¿Tampoco la conoce? ¿Usted de qué es conse-
llera? ¿De transparencia y buen gobierno? ¿De barro, de lodo, 
de opacidad? ¿De qué es consellera?

Usted no tienen ni idea de lo que se lleva entra manos, 
usted no sabe absolutamente nada, usted hace cuatro, 
cuando fue nombrada consellera, yo le pregunté qué le pare-
cían los papeles del hermano del presidente Puig, y recuerdo 
que perfectamente usted me contestó en esta tribuna, ¿sabe 
qué me dijo?, me dijo: «Sé prácticamente lo que ha salido 
en la prensa, acabo de tomar posesión». Sí, sí, lo dijo así. Y 
yo le digo tres años después, ¿se quedó ahí, verdad?, ¿se 
quedó ahí? Aparte de negar en tres ocasiones la posibili-
dad de que el presidente Puig viniese a dar explicaciones y 
las comisiones de investigación con su voto, usted se quedó 
ahí . ¿Verdad que no sabe absolutamente nada más, solo lo 
que sale en la prensa, a pesar de ser usted la consellera de 
transparencia y buen gobierno? ¿Verdad? Por favor, tenga un 
poco de, pues eso, de frescura, de rigor y de coherencia .

Y le he dicho las doce personas que estaban imputadas y 
también le pido un poco, consellera, de solvencia y de credi-
bilidad . No puede una consellera, un cargo público, si no es 
solvente y no es creíble, venir aquí a dar lecciones de nada . 
Y usted, le repito, no es solvente, no es creíble, usted no 
puede venir aquí a dar absolutamente lecciones de nada, 
y es una absoluta falta de coherencia, lo primero que le he 
dicho. Y yo creo que en esta segunda intervención usted me 
debería responder qué piensan hacer con los cuatro impu-
tados, con los cuatro altos cargos investigados penalmente 
de la conselleria de igualdad, de la conselleria de Oltra, que, 
siendo acusados por los mismos delitos, ustedes los mantie-
nen en el cargo .

Queremos saber exactamente en las Cortes Valencianas qué 
piensan hacer con ellos, porque no hay ninguna diferencia 
entre Oltra y los cuatro altos cargos que van detrás de ella, 
exactamente, repito, acusados por la fiscalía e imputados o 
investigados penalmente por el TSJ, por los mismos delitos 
que la primera .

Sean coherentes, sean responsables y actúen en consecuen-
cia, pero venir aquí a dar lecciones de…, en fin, lo que usted 
ha hecho esta tarde hoy aquí, yo creo que ninguna, absolu-
tamente ninguna .

Muchísimas gracias, presidenta . (Aplaudiments)

La senyora vicepresident primera:

Per a exercir el torn de rèplica, té la l’honorable consellera .

Quan vullga, senyoria .

La senyora consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica:

Mire, señor Pastor, este gobierno no tiene que justificarse 
de nada porque esto es un gobierno honrado, cosa que no 
podemos decir de los veinte años del Partido Popular, por 
mucho que a usted no le guste oírlo . (Aplaudiments)
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Insistisc, vostés són molt atrevits de vindre ací a parlar de 
corrupció, vostés que anaven a situar a la Comunitat Valenciana 
en el mapa, i la col·locaren, eh?, en el mapa de la corrupció . 
Era una vergonya anar per l’estat espanyol i que ens senyala-
ren per la corrupció que teníem ací . Vostés han dut endavant 
una corrupció sistemàtica i sistèmica: Erial, Gürtel, Emarsa, 
Cooperació, Avialsa i Taula són sols, són sols algunes de les 
poques causes que segueixen contra el Partit Popular, algunes 
en la actualitat. I no és memòria democràtica, eh?, no estem 
parlant de fa ara quaranta anys i huitanta, actual, eh?, que la 
primera peça del cas Taula acabà la setmana passada .

De vegades, tenen vostés membres del seu partit que tenen 
atacs de sinceritat . Molt interessant escoltar el senyor Marcos 
Benavent que ens diu, ens relata com era el govern del Partit 
Popular: «Se dedicaban el 80 % del tiempo a robar y el 20 % a 
gestionar. Esos eran los gobiernos del Partido Popular».

Nosotros somos la antítesis de lo que ustedes hacen, la antí-
tesis . Nosotros dedicamos el cien por cien a gobernar y a 
hacer política para los valencianos y para las valencianas, en 
una época muy difícil. Y no se les olvide a ninguno de uste-
des, del Partido Popular, que yo tuve que transcribir las diez 
horas de grabaciones, las tuve que transcribir, las tuve que 
oír muchísimas veces . Lo vergonzoso y lo asqueroso que era 
oír a sus compañeros, algunos que en aquellos momentos 
estaban en la máxima representación en el partido y en las 
principales instituciones, como se criticaban los unos a los 
otros porque querían robar más, cómo hablaban de triun-
far y cómo robaban a espuertas y repartían el dinero. No se 
les olvide nunca, que yo eso lo tengo grabado y lo he oído, y 
creo que ustedes también .

Además, 20 años, que se dice pronto, 20 años con cuatro 
presidentes, uno condenado, otro imputado y otro proce-
sado, el 75 %. Por no hablar de sus «simpas», sus «simpas, en 
el Palau de Congresos 645 .000 euros, 20 años para apagar-
los, y en el Palau de Congresos, 45 .000, y en la Fira de 
Valencia 625 .000, 9 años .

El Govern del Botànic podrà fer les coses millor . Jo crec 
que un govern ha de sempre pensar que les coses es poden 
fer millor i no caure en l’autocomplaença, però el que està 
clar és que som un govern honrat i que fem política per als 
valencians i per a les valencianes, i que a més a més estem 
recuperant els diners que vostés van furtar. I tinc clar que 
tots (aplaudiments) no els recuperarem, però ja hem recupe-
rat més de set milions d’euros .

És que vostés, per no fer, és que ni fiscalitzaven els expedi-
ents, és que en la meua conselleria hi havia 558 expedients 
de cooperació sense fiscalitzar, que hem hagut de fiscalit-
zar nosaltres, un total de 96 milions sense fiscalitzar. He de 
dir que nosaltres ja hem recuperat més de quatre milions . 
Perquè, clar, com anaven a fiscalitzar si és que el 80 % del 
temps estaven furtant, no podien fiscalitzar. (Aplaudiments)

Nosaltres gestionem i recuperem els diners que vostés han 
furtat .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Interpel·lació a la consellera de Participació, Transparència, 
Cooperació i Qualitat Democràtica, senyora Rosa Pérez Garijo, 
sobre la política general del Consell en matèria de lluita contra 
la corrupció, que formula el diputat David García Gomis (GP 
Vox Comunidad Valenciana) (RE número 52.522, BOCV 235)

La senyora vicepresidenta primera:

Punt 11: interpel·lació a la consellera de Participació, 
Transparència… (Veus) Bé, pregue un poc de silenci perquè 
puguem, pregue silenci, si podem continuar amb l’ordre del 
dia . (Veus)

Punt 11 . (Veus) Punt 11, senyories, senyor Castelló, senyor 
Ibáñez, me pareix que ja està bé la cosa per a esta vesprada . 
Aixina que pregue silenci . Senyor Bellver, també li pregue 
silenci, que és membre de la… (Veus)

Continuem amb el debat? Mire, mire, vostés, jo no he escol-
tat res, però si jo li diguera tot el que escolte de vostés 
durant tot el dia des d’ací estaríem interrompent el ple a tota 
hora . Aixina que pregue silenci, que pregue silenci . (Veus) 
Pregue silenci, pregue silenci .

Senyora consellera, no conteste .

Pregue silenci . (Veus) Senyora Díaz, silenci . Silenci . Silenci 
que a la pròxima cride a l’ordre . Ja estarà bé la cosa, no?, me 
pareix a mi . Silenci!

Senyor Ibáñez, li cride a l’ordre per primera vegada . 
(Aplaudiments)

Punt 11: interpel·lació a la consellera de Participació, 
Transparència, Cooperació i Qualitat Democràtica sobre la 
política general del Consell en matèria de lluita contra la 
corrupció, que formula la diputada Ana Vega, en representa-
ció del Grup Parlamentari Vox Comunidad Valenciana .

Té la paraula la il·lustre diputada . (Veus) No ho tenia . 
Disculpe, senyor García . Té vosté la paraula .

Comence, senyoria, quan vosté vullga .

El senyor García Gomis:

Muchas gracias .

Buenas tardes, señora consejera comunista . A ver si aquí me 
saluda, porque por los pasillos me aparta la cara .

Mire… (Aplaudiments) Total, usted me va a insultar igual, no 
se preocupe, yo le digo lo que es . Verlos a ustedes ahí senta-
dos y hablar de buen gobierno es una auténtica incongruen-
cia, señora Garijo .

Desde Vox venimos a preguntarle hoy cuál es la política 
general del Consell en materia de lucha contra la corrup-
ción, porque más allá de hablar de la herencia recibida, la 
hipoteca reputacional, no ha movido ni un solo dedo para 


